

# 南臺科技大學 105 學年度第 1 學期課程資訊

課程名稱	風險管理專題研討
課程編碼	80M04P01
系所代碼	08
開課班級	碩研財金二甲
開課教師	張民昌
學分	3.0
時數	3
上課節次地點	二 11 12 13 教室 S407
必選修	必修
課程概述	<p>Discussion of several topics of risk management, and cases study.</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. To understand how to identify risk.</li> <li>2. To learn how to evaluate the common , enterprise, and financial risks.</li> <li>3. To learn how to manage the common risk.</li> <li>4. To learn how to manage the enterprise risk.</li> <li>5. To learn how to manage the financial risk.</li> </ol>
課程目標	
課程大綱	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. 風險管理的意義</li> <li>2. 風險的概念與種類</li> <li>3. 風險管理程序</li> <li>4. 風險管理方法</li> <li>5. 企業風險管理</li> <li>6. 財務風險管理</li> </ol>
英文大綱	<p>Topic 1: General Definition of Risk Management      Topic 2: The Concept of Risk and Types of Risk      Topic 3: The Risk Management Process      Topic 4: Risk Management Techniques and Tools      Topic 5: Enterprise Risk Management      Topic 6: Financial Risk Management</p>
教學方式	
評量方法	
指定用書	風險管理
參考書籍	<ol style="list-style-type: none"> <li>1.宋明哲，現代風險管理，五南圖書，2007 年。</li> <li>2.鄭燦堂，風險管理，五南圖書，2010 年。</li> </ol>
先修科目	

教學資源	
注意事項	<p>1.平時（課堂表現與出席狀況【曠課：扣 5 分/週】) 30% ，期中報告 30% ，期末報告 40%</p> <p>2.上課前請將 NB 與投影設備裝妥!</p> <p>3.請尊重智產權!</p>
全程外語授課	0
授課語言 1	華語
授課語言 2	
輔導考照 1	
輔導考照 2	